
JÆGERSPRIS KOMMUNE 
0 KONOMIUDVALGET

Det meddeles herved, at der afholdes øko
nomiudvalgsmøde
Mandag, den 12. november 1979, kl. 14.00 
på Jægerspris rådhus, udvalgsværelse II/
med følgende

D A G S O R D E N  :

søger
betaling af sætlig indkomstskat

2.

seger om eftergivelse af restskat for indkomst-

3.

søge? ©m udsættelse med betaling



ii fli“t

ansøger om henstand med betaling af restskat

5.

Bruttoregnskabsrapport pr, 26/lo 1979«
vedr. administrationsområdet«

ø
l

6 .
Vedr, overgang til PBC 
Administrationen søger herved byrådet om tilladels 
til at anvende Pengeinstitutternes betalingscentr
al (PBC) i forbindelse med opkrævning af ejendoms
skatter.
Ved evt. overgang skal kommunen betale kr. 1,112 p 
rate for hver betaler som tilmelder sig systemet. 
Til gengæld sparer kommunen porto på kr. 1,^0 pr. 
rbte«
Andre forhold som taler forovergang er likviditets 
forbedring, mindre sorteringsarbejde i forbindelse 
med oprikudsendelse m.v.
PBC betaler annoncering i forbindelse med opstart 
som påtænkes pr. 1.1.8o
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7: /3. 4Vedr, rammebevilling til daginstitutionerne
fra 1.1.198o:
Børnehaverne og skolepasningsordningerne 
har i forbindelse med et kvartalsmøde med 
kommunen den 25.lo.79 fremsat ønske om, at 
der tildeles institutionerne godkendelse 
på en rammebevilling omfattende nedenståen
de driftskonti, således at institutionerne 
efter behov kan administrere indenfor den 
samlede beløbmæssige ramme uden først at 
skulle indhente socialudvalgets godkendelse
Hovedkonto 42: 
Hovedkonto 44: 
Hovedkonto 48: 
Hovedkonto 5o: 
Hovedkonto. 52:

Inventar.
Forplejning til børnene. 
Beskæftigelsesmaterialer. 
Diverse udgifter vedr. børn, 
Forældrearrangementer.

SOCIALUDVALGET den 3o.lo.1979: Anbefales.

8 . S

j

I

krogstruu menighedsråd♦
på grund af ekstraordinære udgifter til istandsæt
telse af orglet på ca. 700000,- kr0 anmoder man om 
forkudsvis at få udbetalt 75«000>~ kr0 af lignin
gen for 198o, idet man ikke har mere kassebehold
ningen til resten af året 1979*
Det bemærkes, at udgifterne til rep. af orglet er 
afsat på bufget for 19800 
Provstiudvalget anbefaler det ansøgte0

tU,.

9.

Vedr, tidl. behandlet lejeændring for

Dag og år:

Mandag, 12. november 79

7' o

Blad nr.
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På møde den 4»lo.79 blev det vedtaget at udsætte 
behandlingen af nævnte huslejeændringer.
Ådm. hat nu udarbejdet et grundlag for ændring 
i varmebidraget jfr. vedlagte.





Dag og år: Blad nr.

13.

?k;lle~åydskolen Blok D>
Ark. Sander Olsen, Holbæk fremsender opgørelse 
af gulventreprisen overfor Forenede Gulv Entre
prise aps.

CKCFpKIUDVALGET rnøde , den 12. november 1979:

Mandag. 12. november 79 875

Far. armoder om udvalgets stilling til, om man skal 
foretage yderligere i sac.en evt. med advoka.tbistan

/ H .

14.

Katr.nr. lo H og lo U af Barakkerne,
Der ønskes udvalgets stillingtagen til et evt. 
salg af ovennævnte grunde, som oprindeligt var 
disponeret til opførelse af et vandtårn.

Grundenes størrelse er hhv. 2.o31 m2 og 1.222 m2, 
og er begge beliggende i et til sommerhusbeboelse 
udlagt område.

2.1o.l979:
Teknisk udvalg videresender sagen til øK-udvalget 
idet man fra udvalgets side intet har at indven
de imod et påtænkt salg.

/*/*. fa./<£/fa/ .

v/ d /  /(f ico -̂ l<rC c h f  t f/ u c f £LtC''S*/

ØKONOMIUDVALGET 4.10.79: Anbefales, at grundene 
overlades til ejendomsmægler for vurdering og salg

BYRÅDET l6.1o.79‘ Man forespørger ejendomsmæglerne 
Arpe og Skov om vurdering af grundene og salgsmu
ligheder.

CHC IXKIUDVALGSI-'XDE, den 12. november 1979?
Kan har modtaget en vurdering af grundene fra 
ejd.mægler Folmer Arpe til udvalgets orientering,,



15.

Vedr, matr. nr, 4 N Landerslev by o 
Landbrugsministeriet fremsender skr, med godken
delse af udstykning, og meddeler samtidig, at 
kommunen ved given lejlighed, søger at afhænde 
parcellen til forening med en bestående land
brugsejendom.

ØKONOMIUDVALGET 6.8.79: Oversendes til T.U. til 
bedømmelse og indstilling.

7.8.1979:
Teknisk udvalg tilbagesender sagen til ØK-udvalge 
med indstilling om, at arealet søges afhændet til
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ØKONOMIUDVALGET 13.8.79: T.U. indst, anbefales.

rVklDET 21.8.79: T.U. indst, godkendes. Ø.udv. 
-.eger forhandling vedr. salg af jorden.

4 ko nord-udvalget, d. lo. september 1979«
Adv. Leif Erlandsen kommer til møde kl. 14,15« 

er anmodet om at komme tilstede
kl. 14.5o.

(ZKQNOMIUDVALGET lo.9.79:

øZOIv01-11 UDVALGET, den 4. oktober 1979:
1 skr. af 19/9 1979 meddeler Nordsjællands landbo
forening på vegne

ØKONOMIUDVALGET 4.10.79:

I skr. af 29/I0 1979 tilbyder pgl. 3 ,00 kr. pr.
2m foi? arealet med fradrag af vej. Tilbuddet er 

betinget af godkendelse af sammenlægning fra Sta
tens J ordlovsudvalg.



Vedr. besættelse af opslået ledig stil
ling som sagsbehandler i socialforvalt
ningen pr. 1.11.1979.
På grund af den sene ansøgningsfrist (12. 
lo 1979) har det ikke været muligt at ud

16.

Dag og år: Blad nr.
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arbejde en indstilling til byrådsmødet 
den 16.lo. Da stillingen gerne skal be
sættes pr. 1.11.1979 anmodes om byrådets 
bemyndigelse til administrativ beslut
ning om ansættelse.

17.

Vognmand Egon Boesen, Nyvej 9, Gerlev, 
fremsender skrivelse af den 17/lo-79 ang. 
hans kilometerpris for befordring af sko
leelever i skoleåret 1979/8o.
Vognmanden meddeler, at han har erfaret, 
at andre vognmænd, der befordrer elever 
for Jægerspris kommune, får en højere ki
lometertakst, hvorfor han finder det rime
ligt med en afregning på ca. kr. 3,- pr. 
kilometer.
Sekretariatet den 1/11-79:
Vognmand Egon Boesen er indkaldt til for
handling kl. 1 2 .00.
Kulturelt udvalg den 5/11-79:
Under forhandlingen blev der redegjort 
for følgende forhold:
1) Vognmand E. Boesen bliver afregnet med 

kr. 2,5o pr. kørt km og til sammenlig
ning, at vognmand Helge Jensen afreg
nes med kr. ca. 6,5o pr. km.

2) E. Boesen kører i skoleåret 1979/8o 
4oo ture mere i indeværende skoleår 
i forhold til skoleåret 1978/79.
Turene omfatter 32o ekstra skemalagte 
ture samt 8o ture som vinterkørsel fo:t_ 
elever fra Over Draaby Strand.

I erkendelse af, at vognmanden bestrider ' 
sin kørsel med 2 minibusser på samtlige 
skoledage (2oo ialt) samt ekstra befordr,' 
for børn mellem off. institutioner og fo: 
keskolen, indstiller kulturelt udvalg, a" 
vognmand Egon Boesen afregnes med kr. 3,- 
nr. km eller kr. 2#.ooo,- for skoleåret " 
1979/8o.
Ben først indgåede kørselsaftale af den 
1 . okt. 1979 varvfastsat til en afregning 
på kr. 1 7 6.000,-



18.

Undervisningsministeriets ckl.skr. af de: 
5. okt. 1979 ang. ulempeydelser til tje- 
nestemænd i folkeskolen m.fl.
Med virkning fra den 1. april 1979 har 
lærerne ret til følgende ulempeydelser:
1) For deltagelse i lejrskoler, hyttetur 

og skolerejser, når disse er godkendt 
med kr. 22.60 på hverdage.

2) For deltagelse på lørdag/søndage godt 
gørelse efter de samme regler som for 
statens tjenestemænd på grundlag af 
det timetal, der fastsættes af ansæt
telsesmyndigheden.
Timepenge 4-5 kr pr. time alt efter 
lønrammen.

3) For deltagelse i forældremøder, konsu 
tationer, på over 1 times varighed og 
efter kl.: 17.00, der afholdes på sko
len på foranledning af eller 'skolens 
godkendelse, ydes der de pgl. lærere 
et grundbeløb på kr. 1 7 ,7 5 pr. møde.

4) For deltagelse i møder på over 1 time 
varighed efter kl. 17.00 i skolekommi 
sion, skolenævn, skolebyggeudvalg sam 
andre udvalg nedsat af kommunalbesty
relsen eller skolekommissionen ydes 
der de pgl. kr. 17,75 pr. møde.

Ud over foranstående ydelser tilkommer 
der ikke de pgl. betaling efter de for 
statens tjenestemænd gældende regler om 
natpenge, godtgørelse for tjeneste på lø 
dage, søn- og helligdage, mandage, grund 
lovsdag og juleaftensdag samt godtgøreis 
for delt tjeneste.
Kulturelt udval# den 5/11-79:
Det indstilles med anbefaling til økonom 
udvalget, at der udbetales ulempegodtgø
relse til lærerpersonalet jfr. u.rcin.s 
ckl. af den 5/lo-79 og med tilbagevirken- 
de kraft fra den 1 . april 19 7 9.
Ad pkt. 2: Det indstilles, at det max.

timetal fastsættes til 13 pr. 
døgn (under iagttagelse af Il- 
timers reglen) .

Det indstilles endvidere, at den lokale 
ordning med diæter på hhv. kr. 2o,- og 
kr. 4o,- bortfalder.



19.
A å, (

Vedr, etablering af midlertidige banean- 
læg ved Femhøj idrætsplads på matr.nr.
7 å m . f 1. af Gerlev by tilhørende tømrer- 
me'ster" Bent Uisen, Skibby.
Femhøj Idrætsklub har i samråd med ejeren 
udarbejdet forslag til forpagtningskon
trakt over ca, 3,5 td.land af matr.nr. 7d 
til brug for anlæg af midlertidige bane
anlæg.

Dag og  år:

Mandag, 12. november 79

ftw—'Iffvpri--ft-f- knn-trflV tf nr.n3-.affi** 1
Sagen er blever behandlet i kulturelt ud
valg i møde den 18. juni 1979, hvor man 
stillede sig positiv for sagen. Før ende
lig godkendelse af kontrakten indstiller 
kulturelt udvalg til teknisk udvalg, at 
Hovedstadsrådet ansøges om godkendelse 
for de foreslåede, midlertidige baneanlæg 
for en lo-årig periode.
Det skal oplyses, at der ikke bliver tale 
cm bygninger eller andre byggetekniske 
foranstaltninger. Det drejer sig kun om 
planering af arealet og såning af græs me< 
efterfølgende afmærkninger af banerne.
Idrætsklubben har sine bygningsmæssige 
faciliteter på det gi. Femhøj stadion.
De i kontraktforslaget omtalte hegn vil
i givet fald bestå af alm. dyrehegn på 
nedgravede stolper og med en mindre be
plantning på siderne ind mod banelegemet.

7.8.1979:
Teknik^ udvalg finder det rimeligt, at der søges 
dm udsættelse til 3o*6.199o.
Sagen tilbagesendes KULTURELT UDVALG med henblik 
på udarbejdelse af en ansøgning, som begrunder 
og motiverer den her omhandlede udsættelse.

Kulturelt udvalg den 2o/8-79:
KR's ansøges om forlængelse af tilladelse: 
til den 3o. juni 199o.
Der redegøres for sagsforløbet til dato.
Sekretariatet den 21/8-79: HR’s tilskreve- 
kopi leveret teknisk forvaltning.
Sekretarjatet den 18/lo-79:
Forhandling på Jægerspris rådhus kl. 17.0< 
med følgende deltagere: Tømrermester Bent 
Olsen,(arealets ejer), Erik Vestergaard 
fmd. f. Femhøj I.F., Poul Madsen, Flemmin 
Larsen og C. E. Korvéll.
Bent Olsen erklærede sig villig til udlej' 
e arealet til Femhøj Idrætsforening jfr. 
den fremlagte kontrakt og på følgende vil< 
kår:

Blad nr.
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fortsat.

landinspektør Børge Hansen opmåler areal« 
og afraærker det. Ikke nogen selvstændig 
raatrlkulering. Jaegerspris kommune afholde 
udgiften.
Jægerspris kommune bekræfter skriftligt 
for ejeren, at den aftalte leje jfr. kon
trakten vil blive betalt for hele lejepe
rioden.

Erik Vestergaard oplyste, at hvis Jægers
pris kommune ville påtage sig de ovenfor 
anførte forpligtelser, vil idrætsforenin
gen selv forestå banernes anlæggelse ude] 
udgift for kommunen.
Sekretariatet den 29/lo-79:
Hovedstadsrådet meddeler i skrivelse af 
den 24/lo-79 tilladelse til anvendelse a 
et 2 ha stort areal af matr.nr. 7 d Deri 
by til anlæg af midlertidige træningsban 
for en periode indtil den 2o. juni 199o.
Det bemærkes, at tilladelse til yderlige: 
udvidelse, herunder udvidelse af klubhus- 
faciliteter,- ikke kan forventes meddelt.
Kulturelt udvalg den 5/11-79**
Det indstilles med anbefaling til økono
miudvalget, at Jægerspris kommune støtte; 
Eemhøj Idrætsforening vedr.:
1) Betaling af leje og pålignede ejendom 

skatter i den lo-årige lejeperiode.
2) Afholdelse af udgifter til landinspek

tør samt udgifter til stempling af
lejekontrakten.

Det skal bemærkes, at idrætsforeningen 
selv påtager sig at anlægge træningsba
nerne.



20.

Dag og år: 

Mandag

I konsekvens af ændring af lov om folke
skolen - vedtaget af folketinget den 23* 
maj 1979 og med ikrafttræden den 1. aug. 
198o, hvori bl.a. faget historie ændrer 
status på 8. og 9* klassetrin fra at være 
et valgfag til at blive et obligatorisk 
fag - foreslås følgende:
Det obligatoriske timetal hæves for 8* og 
9. klassetrins vedkommende fra de nuværen 
de 22 timer til 24 timer pr* den 1. aug* 
198o.
Endvidere bør læseplansgruppen omkring 
faget have mulighed for en efterbearbej- 
delse af de nugældende læseplaner*
Fælleslærerrådet anbefaler.
Skolekommissionen den 29/lo-79:
Det indstilles med anbefaling, at timetal 
let for faget historie på 8. og 9* klasse 
trin hæves med 2 timer ugentlig fra de nu 
værende 22 til 24 timer og med virkning 
fra skoleåret 198o/81.
Skolenævnene orienteres og styringsgruppe 
(læseplansudvalget) anmodes om at foretag 
en a ’jour føring i tilknytning til det uc 
videde timetal.
Kulturelt udvalg den 5/11-79:
Det indstilles med anbefaling, at det u- 
gentlige timetal for 8. og 9. klassetrin 
forhøjes med 2 timer fra 22 til 24 fra 
skoleåret 198o/81.

£
2 1 .
Feileskommunal modtagestation i Hillerød«
Fællesudvalget fremsender skrivelse vedr. Stenlø
se kommune’s ansøgning om optagelse i fællesska
bet.
Man anmoder om Jægerspris kommunes stillingtagen 
til ansøgningen på betingelse af, at Stenløse kom
mune betaler kr. 68.960,48 pr. partsandel, samt 
at de herudover indgår i fællesskabet på lige 
fod med de øvrige tilsluttede kommuner.
6.11.795 Teknisk udvalg anbefaler overfor byrådet 

at Stenløse kommune optages i fællesska- 
bet.



22. ro-
M ia,.

Natrenovati on.
Hr. Poul Erik Kjær, Over Dråby ansøger om overta
gelse af natrenovationskørslen i Dalby Huse.
Hr. Kjær agter at.erhverve det materiel Erik Chri
stensen anvendte, da han havde den nævnte kørsel, 
Poul Erik Kjær har pr. 1.8.79 overtaget Erik Chri
stensens kørsel med dagrenovatio,,i området.
6.11.795 teknisk udvalg anbefaler til økonomiud

valget, at Poul E. Kjær overtager kørs
len med natrenovation i Dalby Huse på 
gældende vilkår.

2 3 .
Kommuneplan.

8

Arkitekt Sv. Allan Jensen fremsender forespørgsel 
omkring opstarten af kommuneplan - jfr. de tid
ligere drøftelser herom.

6.9.1979:
Tilsagt Sv Allan Jensen til den 
27.9.1979 kl 14oo.

27.9.1979: Teknisk udvalg vedtager at viderebe- 
handle sagen på et møde 16.lo.1979 kl 
o9oo med deltagelse af kommunaldirektør 
og afdelingsledere.

16.lo.1979: Teknisk udvalg indstiller til byrådet, 
at udvalget påtager sig det arbejde som 
PLANLÆGNINGSUDVALG med tiltrædelse af 
formand/Kulturelt udvalg 
formand/Socialt udvalg.
Endvidere tiltræder kommunaldirektøren 
og afdelingslederne udvalget i fornø
dent omfang.
Som fast mødedag indstilles sidste tors 
dag i hver måned.

2 4 . ,(ml\ - “  (1
Vedr, udlejning af boligen
Socialudvalget har den 14.8.1979 truffet 
beslutning om, at boligen udlejes midler
tidigt indtil 1.1.198o ti!
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Fremsendes til økonomiudvalget med hen
blik på fastsættelse af huslejen.



25.
AC.

Besættelse af den opslåede ledige stilling 
son assistent/kontorassistent, 2o timer ug! 
ved dagpiejeformidlingen. Der er indkommet 
følgende ansøgninger:
1.

uag og ar;

Mandag, 12. november 79
O ItTJ VII,
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18.

fortsættes



fortsat.

19.

2o.

2 1 .

22.

23.

DAGPLEJELEDEREN og SOCIALINSP. indstiller 
til ansættel

se pr. lo.12.1979.

26 . H -

Vedr. lønkontoret
Der søges herved byrådets godkendelse af, at 
der tildeles ovennævnte en forespørgelseskode 
til kommunens EDB-terminal.

27.
AA ■

Sagsbehandler socialforvaltningen 
opsiger den 23/lo-1979 sin stilling til fratræden 
pr. 1 . december 1979> idet hun har fået anden be
skæftigelse nærmere sin bopæl.

28. / U .

Skatteinspektøren indstiller fastansættelse 
i tjenestemandsstilling af assistent på prøve

pr. 1 . december 1979«

29. A l
- Lønkontoret

Pågældendes prøvetid udløber pr. 30.11.79* 
Bogholderen anbefaler fastansættelse fra
1.12.79

--------- — 3
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33. J&S
Samarbejdsudvalget Jægerspris rådhus«
Personalet ved Rådhuset meddeler i skr« af 2/11-79 
at man ved generalforsamling d. 2 5 / I0  1979 har 
valgt følgende til samarbejdsudvalg:

Næstformand Ole Olsen, socialforvaltningen
Jørgen Mortensen, sekretariat(HK fmd.) 
Winnie Adeltoft, bogholderiet 
Dorthe fhinghuus, skatteforvaltning 

Suppleanter Grethe Mortensen, bogholderiet
hente Torp Larsen, Socialforvaltning

Samtidig kan meddeles, at Afdelingscheferne i møde 
den Jl. oktober 1979 har vedtaget, at genvælge føl
gende til samarbejdsudvalget:

Bogholder Svend Korterup 
Kommuneing. Fl. K. Larsen 
Komm.dir. P. Sabroe
Suppleant Skktteinspektør Otto Christensen 
Ifølge tidl. byrådsvedtagelse er borgmesteren for
mand for samarbejdsudvalget«

3Z- 1 /
Der er p«t. ansat 31 hjemmehjælpere i kommunen, 
iflg« oplysninger fra hjemmehjælpskontoret«

3^  ft,-
Hjemmehjælper Ada Svendsen meddeler i skrivelse 
af l/l0-1979> at der er startet en hjemmehjælper
klub i Jægerspris kommune«
I anledning af klubbens skovtur den 24/11-79 sø
ges der et tilskud til turen«

SOCIALUDVALGET den 19-lo-1979:

Anbefales tilskud som for alle andre personale
grupper under kommunen, kun tilskud til deltagene 
personer, sagen videresendes til Øk-udvalget.



^  o,
Socialstyrelsen fremsender skrivelse vedr« 
udbygningsplanen 198o-85 på sociale og vis 
se sundhedsmæssige områder.
Socialstyrelsen anfører: "Man skal henlede 
kommunalbestyrelsens opmærksomhed på, at 
dens forbrug af plejehjemspladser - også 
når man tager hensyn til aldersfordelingen 
i kommunen - ligger meget højt i forhold 
til. det niveau, der planlægges i landet 
som helhed og for iøvrigt tilsvarende kom
muner .
Stedlige forhold, herunder sammensætningen 
af kommunens plejehjemskapacitet, særlige 
boligforhold og lignende, kan evt. begrun
de det planlagte plejehjemsforbrug.
På den anden side bør kommunalbestyrelsen 
være opmærksom på, at en høj plejehjemska
pacitet i sig selv kan fremme en visita
tionspraksis, der begrænser kommunalbesty
relsens fremtidige handlemuligheder og vil 
kunne låse kommunen fast i et fortsat højt 
forbrug af plejehjemspladser.

Oag og år:

Mandag, 12. november 79
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Af kommunalbestyrelsens plan fremgår det, 
at man pr. 1.1.1979 er begyndt at tage et 
antal beskyttede boliger i brug. Specielt 
i forbindelse hermed frembyder der sig en 
anledning til påny at overveje, hvorvidt 
disse boliger vil kunne aflaste behovet 
for og dermed det høje forbruq af pleje
hjemspladser.
Man skal derfor foreslå kommunalbestyrel
sen, at den - såvel udfra ressourcehensyn 
som ud fra hensyn til et nuanceret dag- og 
boligtilbud for ældre i kommunen - tager 
sine dag- og boligtilbud for ældre op til 
samlet overvejelse i forbindelse med sin 
næste udbygningsplan."

SOCIALUDVALGET den 19-lo-1979:
Til efterretning, indgår i næste udfjbygningsplan- 
runde. Vidersendes til kommunalbestyrelsen.




